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KLUB POSLANIKA 
Podgorica, 24.6.2022.godine

SKUPSTINA CRNE GORE 
PREDSJEDNICA 
Danijela Durovic

Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Vladimiru Jokovicu, 
ministru poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede u Vladi Crne Gore, postavljam 
sljedece:

POSLANICKO PITANJE

Postovani ministre Jokovicu,

Koje aktivnosti je ministarstvo na cijem ste celu preduzelo kako bi se 
normalizovalo stanje na trzistu peleta za ogrjev, buduci da je njegova cijena u 
samo godinu dana porasia vise od 100%? Ovo je stvorilo probleme za hiljade 
porodica koja koriste ovaj ekoloski prihvatljiv energent, za ciju upotrebu je 
postojala i snazna podrska drzave i pojedinih lokalnih samoprava.
Takode, da li je Vase ministarstvo ima plan pomoci i podrske gradanima koji 
koriste drva za ogrjev, jerje i njihova cijena znacajno uvecana, a veliki dio od oko 
blizu 100.000 familija koja ih koriste nijesu u stanju da izdvoje potrebna 
sredstva?

OBRAZLOZENJE

Obrazlozenje cu dati na sjednici Skupstine, a odgovor tra^m i u pisanoj formi.

POSLANIK
drtiAdnan Strikovic
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Crna Gora

Ministarstvo potjoprivrede, suma 
Vodoprivrede

Direktorat za sumarstvo, lovstvo i 

drvnu industriju

PRIMLjENO:
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Broj: 27. jun 2022. godine

ZA: SKUPSTINA CRNE GORE 

n/r generalnom sekretaru

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanika dr Adnana Strikovica

Poslanik Adnan Strikovic je u pisanoj formi, na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika 
Skupstine Crne Gore, postavio sledece pitanje na koje trazi odgovor, u pisanoj formi 
od strane ministra poljoprivrede. sumarstva i vodoprivrede Vladimira Jokovica 
nadleznog za oblast sumarstva i drvoprerade:

kao

Poslanicko pitanje
Koje aktivnostije ministarstvo na cijem ste celu preduzelo kako bi se normalizovalo 
stanje na trzistu peleta za ogrev, buduci da je njegova cijena u samo godinu dana 
porasla vise od 100%? Ovoje stvorilo probleme za hiljade porodica koje koriste ovaj 
ekoloski pnhvatijiv energent. za ciju upotrebu je postojala snazna podrska drzave 
pojedinih lokalnih samouprava.

Takode, da li vase ministarstvo ima plan pomoci i podrske gradanima koji koriste drva 
za ogrev, jer je i njihova cijena znacajno uvecana, a veliki dio od oko blizu 100.000 
familija koja ih koriste nijesu u stanju da izdvoje potrebna sredstva?

I

Na postavijeno poslanicko pitanje Ministarstvo poljoprivrede, sumarstva i vodoprivrede 
daje sledeci

ODGOVOR

Povecanje cijena energenata i hrane sa kojim se suocava Evropa a i citav svijet je 
neminovnost zbog opstepoznatih okolnosti, i sto je najgore kulminacija krize po 
prognozama tek slijedi. Takva je situacija i sa pefetom. Ministarstvo poljoprivrede, 
sumarstva i vodoprivrede kontinuirano prati situaciju na trzistu i koristi vrijeme do 
pocetka grejne sezone da nade najpovoijnija rjesenja u cilju zastite nasih gradana od 
nestasice i visokih cijena ogrijevnog drveta i peieta.
Neke mjere su vec razmatrane i donesene odiuke. Ministarstvo nece prediagati Vladi 
promjenu cijena ogrevnog drveta u dubecem stanju iz suma u drzavnom vlasnistvu za 
snabdijevanje stanovnistva u ruralnim podrucjima. To znaci da ce stanovnistvo koje 
zivi u selima i ima pravo na ogrev, imati iste cijene ogrijevnog drveta kao i prosle 
godine. 2a ove namjene Uprava za sume je Programom gazdovanja sumama za 2022.

svim



godinu planirala kolicinu od 55.000 m^. Ova] vid nabavke ogrevnog drveta namijenjen 
je dakle stanovnistvu u ruralnim krajevima i moze se smatrati znacajnom intervencijom 
od strane drzave u cilju rasterecenja troskova gradana koji koriste ovu vrstu energenta.

Do nestasice ogrevnog drveta za stanovnistvo u gradskim i prigradskim sredinama 
sigurno nece doci, jer je Crne Gore privremeno organicita izvoz drvnih sortimenata, do 
2023. godine. U tom segmentu stanovnistvo je dakle pogodeno povecanjem cijena, pa 
se kao pitanje namece cijena ogrevenog drveta na slobodnom trzistu, na cemu ce se 
raditi u narednom periodu.

Kada je u pitanju pelet, situacija u regionu i kod nas je siedeca:

Srbija - Proizvodnja peleta je jednaka potrosnji, tako da u slucaju izvoza od strane 
privrednika koji proizvode pelet, te kolicine se moraju nadomjestiti uvozom kako bi se 
zadovoijile potrebe domaceg trzista. Cijena na stovaristima gdje se moze kupiti pelet 
ide do400€/toni. Takode je donesena Odiuka o privremenoj zabrani izvoza odredenih 
drvnih sortimenata od bitne vaznosti za Republiku Srbiju sa pocetkom primjene od 
3.6.2022. godine a primjenjivace se 60 dana od dana kada pocinje sa primjenom. 
Primjenom ove odiuke predpostavija se da ce se obezbijediti dovoijno sirovine za 
proizvodnju potrebnih kolicina peleta. Javno preduzece „Srbijasume“ su do sada 
isporucile 40% manje drvne mase od ugovorenih kolicina zbog losih vremenskih 
usiova sto je do sada prouzrokovalo manju proizvodnju u jeku velike potraznje.

Bosna i Hercegovina - Kako je situacija slicna i u BiH, nadlezno Ministarstvo vanjske 
trgovine i ekonomskih odnosa BiH je pripremilo Odiuku o privremenoj zabrani izvoza 
odredenih sumskih drvnih proizvoda koja bi bila aktuelna 90 dana i uputilo je Vijecu 
ministara BiH na usvajanje, ali taj predlog odiuke Vijece ministara nije usvojilo.

Crna Gora - Aktuelna ogranicenja izvoza sirovine za proizvodnju peleta i ogrevnog 
drveta u zamljama okruzenja u Crnoj Gori su na snazi od aprila 2017. godine. Naime, 
tadaje donesena prva Odiuka oogranicenju izvoza odredenih drvnih sortimenata, prije 
svega trupaca a kasnije i ogrevnog drveta. To je usiovilo povecen izvoz rezane grade 
jer su svi trupci preradeni u Crnoj Gori, a u dijelu ogrevnog drveta i sjecke doslo je do 
uvecanja proizvodnje peleta za skoro 4 puta. Vrijednost izvoza peleta zadnjih godina 
je dostizala vrijednost od oko 9.000.000 €, a sve potrebe domaceg trzista su bile 
podmirene.
Na osnovu podataka MONSTAT-a u dijelu energetskih bilansa Crne Gore, domaca 
potrosnja peleta je oko 20.000 tona godisnje, dok je proizvodnja zadnjih godina na 
nivou od 80.000-90.000 tona. Realna proizvodnja procijenjena je na oko 120.000 tona 
godisnje, jer dio proizvodnje zavrsi bez izdavanja racuna na sivom trzistu.

U Crnoj Gori postoji oko 130.000 domacinstava koja koriste cvrsto gorivo kao energent 
za grijanje prostora. Procjena je da oko 8.000 domacinstava koristi pelet kao energent, 
a 122.000 domacinstava kao energent koristi ogrevno drvo. Takode, od 130.000 
domacinstava koja koriste cvrsto gorivo za grijanje prostora, kao gradska se racunaju 
oko 72.000 domacinstava, dok su preostalih 58.000 domacinstava seoska.

Trenutna situacija sa cijenama ovih energenata je veoma nepovoijna za krajnje 
korisnike, pelet je poskupio oko 100 % ( sa 160-180 €/toni prosle godine, na 300-320 
€/toni, trenuto u trgovinama). Kod ogrevnog drveta situacija je jos drasticnija kada je 
cijena na sjeveru drzave u prosloj godini bila 30 €/m sada cijena dostize do 70 €/m. 
Vlada Crne Gore je pocetkom juna mjeseca smanjila stopu PDV-a za pelet sa 21 na 
7%, u cilju povoijnije dostupnosti prije svega domacim potrosacima.

Imajuci sve navedeno u vidu, iniciran je i odrzan sastanak sa proizvodacima peleta 
dana 22.06.2022. godine. Proizvodaci peleta su izrazili spremnostda podmire potrebe 
domaceg trzista po najnizim cijenama kojima ne bi ugrozili svoju likvidnost, ali su istakli 
da se do te cijene moze doci tek po okoncanju raspodjele drvne mase iz suma u



drzavnom vlasnistvu, po javnom pozivu koji je u toku. Takode je voden razgovor o 
intervenciji u dijelu dostupnosti opozarene drvne mase koja bi se mogla iskoristiti za 
proizvodnju peleta, jer nije za drugu tehnicku upotrebu, prije svega na teritoriji Pljevaija, 
Niksica i Rozaja. Jedan od nacina da se unaprijedi stanje na trzistu peleta kada su u 
pitanju najranjivije kategorije drustva, koji vec nekoliko godina primjenjuje Opstina 
Pljevija zbog aero zagadenja koja su aktuelna u toj opstini prije svega tokom grejne 
sezone, je subvencioniranje cijene peleta od 50% za domacinstva, do 2 tone po 
domacinstvu.
O kompletnim mjerama koje ce biti definisane po ovom vrlo vaznom pitanju, javnost ce 
biti blagovremeno upoznata.

S postovanjem,

^Vladimir Jokovic


